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Maršal Tito NAHODOM JUGOSLAVIJE 
ZA NOVO LETO

Maršal Tito je poslal narodom Jugosla
vije za novo leto 1951 tole poslanico:

Tovariši in tovarišice, državljani in dr
žavljanke!

Vstopamo v novo leto 1951 s številnimi 
novimi zmagami naših delovnih ljudi. 
Lahko rečemo, da smo v preteklem letu 
premagali razne velike težave, ki so se 
včasih zdele skoraj nepremostljive. Vsto
pamo v novo leto navzlic vsem nezgodam, 
ki so nas spremljale v preteklem letu, z 
velikimi delovnimi zmagami naših delov
nih ljudi.

Splošna nervoznost na svetu, iz strahu 
pred novo vojno, ni zajela naše države. 
Naše delovni ljudje so izpolnjevali svoje 
delovne naloge vztrajno in uspešno, saj 
so se zavedali, da bi sleherna izguba dra
gocenega časa, sleherna omahljivost, ner
voznost in strah pred jutrišnjim dnem 
občutno vplivala na izpolnitev petletnega 
plana in nas oddaljila od našega cilja, 
od hitre zgraditve socializma in uresni
čitve srečnejšega jutrišnjega dne. Naši 
delovni ljudje so lani vestno izpolnili svo
jo dolžnost, ki jo imajo kot graditelji so
cializma, in prepričan sem, da bodo to 
storili tudi v prihodnjem 1951. letu.

Da bi olajšali breme našim državlja
nom, smo v Ljudski skupščini z zakonom 
podaljšali popolno izpolnitev petletnega 
plana do konca leta 1952. Vzroki tega so 
vsem dobro znani, kakor je tudi znano, 
da se jim nismo mogli izogniti, ker to ni 
bilo v naših močeh. Tam, kjer je bilo to
odvisno od naših delovnih ljudi, so bile
daleč presežene ali pa že izpolnjene na
loge petletnega plana. Izrabljani prilož
nost, da izrazim globoko zahvalo delovnim 
ljudem pri prometu naše države, ki so, 
po zaslugi svoje junaške požrtvovalnosti, 
izpolnili petletni plan v štirih letih. Prav 
tako izrekam zahvalo tudi vsem tistim 
delovnim ljudem, ki so s svojim samo- 
požrtvovalnim delovnim poletom izpolnili 
ali izpolnjujejo svoje delovne naloge na 
srečo naše socialistične skupnosti.

Iludo elementarno nezgodo, ki nas je 
lani zadela, smo prebredli po zaslugi te
ga, da smo se uspešno izognili osamitvi, 
ki jo je hotela na vse mogoče načine do
seči Sovjetska zveza. S svojim doslednim 
načelnim bojem za mir na svetu in z 
bojem za ohranitev svoje neodvisnosti si 
je naša država priborila visoko priznanje 
na svetu. Danes nismo več osamljeni, pa 
(udi ne bomo dovolili, da bi bili osam
ljeni. Prijatelji miru in mirnega sodelo
vanja bodo naši prijatelji.

Prizadevajmo si, dobro izkoristiti nau
ke iz preteklih let, zlasti pa iz zadnjega 
leta, in posvetimo v prihodnje največjo 
pozornost takim problemom, kot je var
čevanje z vsem, kar potrebujejo ljudje za 
delo in življenje. Naši kmečki delovni 
ljudje naj v prihodnjem letu posejejo 
sleherno ped zemlje, posvetijo živinoreji 
in drugemu vso pozornost, da bi se pove
čal naš živinski ion d, kajti nikdar ne mo- 
jemo vnaprej vedeti, kakšne nezgode nas 
utegnejo zopet doleteti in kakšnega živ
ljenjskega pomena je to lahko za našo 
državo.

Delovnim ljudem naših tovarn, rudni
kov, transporta in vseh drugih delovnih 
mest želim v 1951. letu nove velike zma
ge na srečo naše socialistične skupnosti.

Državljani in državljanke!
Vstopamo v novo 1951. leto s številni

mi skrbmi, toda trdno moramo zaupati, 
da jih bomo uspešno prebredli. Obračam 
se na naše delovne ljudi, naše znanstve
nike, našo ljudsko inteligenco sploh, po
sebej pa na našo mladino, naj v letu 
1951. n apno vse sile pri izpolnjevanju 
svojih nalog. Glejmo z zaupanjem v na
šo prihodnost in storimo vse, kar nam 
nalaga naša dolžnost, ki jo imamo kot 
državljani socialistične Jugoslavije, da bi 
izpolnili petletni plan, prav tako pa sto
rimo vse za obrambo našega mirnega 
razvoja.

Želim srečno 1951. leto vsem državlja
nom naše države.

Po končanih volitvah
v okrajne ljudske odbore

Ljudstvo krškega okraja je na volitvah 
dne 17. decembra 1950 izvolilo svoj novi 
ljudski odbor. V medsebojnem tekmova
nju so posamezni kraji in pa sektorji 
stopnjevali politično razgibanost do take 
stopnje, da ni bilo večjega kraja ali pa 
zaselka, kjer sc v času predvolilne akcije 
ne bi vršili vaški sestanki. Na teh sestan
kih so ljudje razpravljali predvsem o 
gospodarskih vprašanjih in nalogah, ki 
jih bomo v bližnji bodočnosti reševali. Pa 
tudi za probleme zunanjepolitičnega po
ložaja so se zelo zanimali. Povsod tam, 
kjer so aktivisti znali slediti hotenju po
slušalcev ter so objasnjevali vse stvari, 
ki so te zanimale, so sestanki zelo dobro 
uspeli.

k okraju smo dosegli relativno dober 
rezultat volitev, Udeležba je bila skoro 

*° , °y- Res je, da se volitev ni jide- 
lezdo nekaj nad 9 odstotkov vpisanih vo
lilnih upravičencev, na drugi strani pa 
smo lahko prepričani, da so tisti volivci, 
ki so na dan volitev izvršili svojo držav
ljansko dolžnost, volili res z zaJvestj0 in 
iz prepričanja, da s svojim glasom potr
dijo pravilno politiko Osvobodilne fronte 
ln pa našega vodstva. Ne moremo trditi 
da se 9 odstotkov volivcev zaradi hotene 
abstinence ni udeležilo volitev. Takih je 
bilo med temi le malo, obstojali so tudi 
objclivni razlogi. No, tisti, -ki zavestno 
niso sli volit, pa naj nikar ne mislijo, da 
bodo zavrteli s takim dejanjem kolo zgo- 

,y.ln,e nazaj, saj bo šlo naše ljudstvo 
vkljub takim posameznikom le naprej po 

zac.'r*a.m poti. Danes, ko se naše 
ju stvo bori z vsakovrstnimi težavami in 

k0 Jugoslavija vodi tako vztrajno borbo 
za ohranitev svetovnega miru, smo postali 
se enotnejši in močnejši

Okrajni ljudski odbor čakajo velike 
naloge, predvsem na polju preobrazbe 
našega kmetijstva. S sodelovanjem vseh 
ljudi in pa z delom, ki ga bodo opravile 
naše masovne organizacije, se bomo v 
bodočem letu zavzeli prav tega važnega 
dela: v vsako vas kjer obstojajo tozadev
ni pogoji, bomo ponesli duha socialistič
nega kmetijstva, ustanavljali bomo kme
tijske obdelovalne zadruge!

Na dan volitev je vladalo povsod praz
nično razpoloženje. Hiše so bile okrašene, 
predvsem velja to za večja središča na
šega okraja. Ž v zgodnjih jutranjih urah 
so na večjih voliščih izvršili volivci svo
jo dolžnost.

V skrinjico brez liste je glasovalo nekaj 
nad 5 odstotke volivcev, 97 odstotkov gla
sovalcev pa se je izrazilo za kandidate 
Osvobodilne fronte. To je sijajen dokaz 
vsem tistim, ki nas obrekujejo, da naše 
ljudstvo ve, kaj dela in da je izkazalo 
neomajno zaupanje tistim, ki vedo kam 
in kako vodi pot v lepše socialistično 
življenje.

Prvo redno zasedanje okrajnega ljudskega odbora
Okrajni ljudski odbor, ki je bil izvoljen 

na volitvah dne 17. decembra, se je dne 
25. decembra 1950 sestal na svoje prvo 
redno zasedanje.

Zasedanje je otvoril tovariš Pečnik Gu
stav kot najstarejši član ter je med osta
limi pozdravil tudi tovariša Colariča 
Lojzeta, ki se je zasedanja udeležil kot 
član oblastnega odbora. Navzoči pa so 
bili tudi zastopniki množičnih organiza
cij.

Po sprejetju dnevnega reda so bile iz
voljene vse potrebne komisije, ki so ta
koj začele z delom ih ki so ugotovile, da 
so se zasedanja udeležili vsi izvoljeni 
člani. Že prva udeležba na zasedanju nam 
priča, da se novoizvoljeni odborniki v 
polni meri zavedajo svoje odgovornosti. 
In to je prišlo do izraza tekom vsega 
zasedanja.

Ko so odborniki položili prisego, da bo
do s svojim delom koristili le interesom 
ljudstva, je dobil besedo tovariš Pešak 
Ivo, ki je bil na zasedanju predhodno 
izvoljen za predsednika okrajnega ljud
skega odbora. Okrajni LO je namreč se
daj dobil svoje stalno predsedstvo, sesto- 
ječe iz predsednika, njegovega namestni
ka in pa tajnika. To predsedstvo vodi za
sedanja OLO in v času med dvema za- 
sedanjima vodi tekoče posle odbora.

Tovariš predsednik je v svojem refe
ratu analiziral naš zunanje politični po
ložaj ter je med ostalim tudi podrobno 
očrtal naše gospodarsko stanje, s posebnim 
ozirom na stanje v krškem okraju. Dalj 
časa se je pomudil predvsem pri poglavju 
o uvedbi novega načina socialističnega 
gospodarstva na vasi, ki je življenjsko 
povezano z ustanavljanjem kmetijskih 
obdelovalnih zadrug in zadružnih ekono
mij. V tem pogledu bomo v našem okraju

sedaj morali storiti vse, da bomo zadruž
no misel ponesli med naše ljudi na vasi 
in da jim bomo znali raztolmačiti pred
nosti takega gospodarstva, ki je rodilo 
vkljub raznim pomanjkljivostim, v na
šem okraju že lepe uspehe.

V diskusiji so odborniki obravnavali 
stanje po terenu, predvsem pa so raz
pravljali o povezanem delu članov OLO 
s krajevnimi ljudskimi odbori. Urejeva
nje gospodarskih nalog je glavni pro
blem terena. Obvezna oddaja je bila do 
dobra prediskutirana, vsi odborniki so 
sc strinjali s tem, da je treba našemu ljud
stvu še vedno pojasnjevati, zakaj vodimo 
tako dosledno začrtano politiko v pogledu 
obveznih odkupov.

Okrajni ljudski odbor je po plodni in 
razgibani diskusiji izvolil izvršni odbor 
in pa svete. Demokratizacija naše držav
ne uprave je privedla do tega, da je v 
nekatere posle uprave pritegnjenih več 
ljudi in da tekočih zadev ne rešuje samo 
poverjenik kot voljen član, pač pa širši 
krog ljudi. S tem bomo pritegnili mnogo 
dobro mislečih državljanov v upravo ter 
ji bomo dali res ljudski značaj.

Odborniki so poslušali tudi poročilo 
predsednika okrajnega ljudskega sodišča 
ter so razrešili nekatere sodnike-prisedni- 
ke ter izvolili nove.

Z zasedanja so bile poslane pozdravne 
resolucije predsedniku vlade LRS in CK 
KPJ.

Okrajni ljudski odbor si je zadal kot 
sklep, da bo v stalnem sodelovanju z 
množičnimi organizacijami Osvobodilne 
fronte vložil vse svoje sile v to, da bo iz
polnil upanje, ki ga v njegove člane ima
jo njihovi volivci ter da bo vsak ukrep 
služil interesom delovnih ljudi in Titove 
Jugoslavije.

Naša organizacijska vprašanja
Nadaljujmo z delom za utrditev naših 

organizacij Osvobodilne fronte
Ne smemo dopustiti, da bi vaški odbori 

Osvobodilne fronte, kakor tudi odbori 
ostalih masovnih organizacij bili prepu
ščeni sami sebi. To bi nujno privedlo zo
pet do takega stanja, kakršnega smo že 
večkrat analizirali ter smo vedno znova 
ugotavljali, da so bili doseženi nezado
voljivi rezultati dela povsod tam, kjer 
smo dopustili, da so odbori zapadli v 
mrtvilo. Vedno znova si moramo postaviti 
kot eno izmed najvažnejših nalog: front
ne organizacije naj živo spremljajo vsako 
delo in naj pri vsem sodelujejo.

Da bodo vaški odbori OF lahko po 
določenem načrtu začeli z organizacijskim 
delom ter da se bodo popravile nakatere 
pomanjkljivosti, ki so se že pokazale, je 
okrajni zbor OF sprejel sklepe, ki jih 
navajamo. Vsi odbori naj te sklepe pro- 
uče ter naj s pomočjo članov okrajnega 
zbora in pa okrajnega izvršnega odbora 
OF, ki so zadolženi za posamezne sektor
je takoj pristopijo k izvajanju teh skle
pov.

Po ugotovitvah sedanjega stanja front
ne organizacije na terenu, si okrajni iz
vršni odbor OF za bodoče delo zada na
slednje sklepe:

1. Da bodo V O OF pravilno začeli 
s svojim delom, morejo biti do 15. ja
nuarja 1951 konstituirani. Na prvih sejah 
naj napravijo konkretne sklepe za bodoče

delo. Pregledajo naj kakšno je organi
zacijsko stanje v pogledu članstva, koliko 
je članov OF od volilnih upravičencev, 
ali imajo poravnano vso članarino. Če ni, 
je treba te naloge izvršiti do 25. janu
arja 1951.

V mesecu januarju naj se izvršijo vo
litve odborov krajevnega OF v območju 
vseh vaških OF odborov. Na istem skup
nem sestanku naj izvolijo predsednika in 
sekretarja krajevnega odbora OF.

2. Od strani članov Okrajnega Izvršne
ga odbora OF bo izvedenih 16 sektorskih 
konferenc. Na konference se naj pokliče 
člane Okrajnega odbora, Okrajnega zbo
ra ter predsednika in sekretarja VO OF.

3. Ker se na terenu opaža, da frontna 
organizacija nima svojih prostorov, kjer 
bi se sestajali na svojih sejah, si zadamo 
sklep, da bomo v mesecu januarju uredili 
frontne prostore vsaj v krajevnem me
rilu, ter jih uredili v obliki frontnih ko
tičkov.

4. V zvezi z ideološkim in kulturnim de
lom, naj frontne organizacije v mesecu 
januarju delajo predvsem na čim večjem 
vključevanju ljudi v izobraževalne tečaje, 
tako da bodo v območju vseh KOOF, naj
kasneje do 25. januarja začeli s preda
vanji.

(Nadaljevanje na 2. strani)

Praznovali smo
DAN JUGOSLOVANSKE ARMADE

Dne 22. decembra smo praznovali Dan 
Jugoslovanske Armade. Ko je po razsulu 
stare jugoslovanske vojske Jugoslavija 
postala plen okupatorja, so naši narodi po 
pobegu takratnih oblastnikov ostali pre
dani okupatorjevemu nasilju — praznih 
rok in brez orožja. Edino Komunistična 
partija je takrat nastopila z jasno začr
tanim programom ter je pozvala množice 
Jugoslavije v neizprosno borbo za osvo

boditev. Temu pozivu so se odzvali prvi 
borci, člani KP in SKOJ-a. Z golimi roka
mi so v borbi z velikansko premočjo so
vražnikovih armad najprej izvojevali pu
ške in orožje, nato pa so nadaljevali z 
oboroženim uporom, v katerega so se dvi
gnili narodi Jugoslavije pod vodstvom 
delavskega razreda. Takrat je maršal Ti
to izdal ukaz o ustanovitvi prve proletar
ske brigade, kateri so potem sledile vedno

nove in nove, vse prekaljene v stalnem 
boju za svobodo domovine in za boljše 
življenje človeka. Dan ustanovitve prve 
proletarske brigade praznujemo sedaj kot 
dan JA.

Dan JA so predvsem slovesno proslavili 
pripadniki p red vojaške vzgoje, ki so na 
ta dan izvršili pregled svojega dela ter 
sprejeli nove obveznosti. Najboljši mla
dinci so bili nagrajeni.

Naj živi junaška Jugoslovanska Arma
da, branik naše svobode in neodvisnosti, 
verni čuvar miru!
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Kmetijske delovne zadruge — bodočnost 
mehaniziranega kmetijstva

Sovražniki zadružnega gibanja vsepo
vsod po našem okraju širijo reakcionarno 
propagando proti zadrugam. Ti nasprot
niki se opirajo predvsem na slabe primere 
iz nekaterih zadrug našega okraja, pri 
tem pa molčijo o vseh uspehih, ki so jim 
tako dobro znani. Poleg tega črpajo na
sprotniki zadrug za propagando vse možne 
stare vire iz predvojne klerikalne pro
pagande iz »Slovenca« in »Domoljuba« ter 
njihovih brošur. Nekateri se poslužujejo 
tudi napak iz ruskih kolhozov, o katerih 
so lahko mnogo slišali od ruskih ujetni
kov v Nemčiji. So tudi ljudje, ki se delajo 
prijatelje in zagovornike zadrug, kar na
vajajo v nekaj stavkih, drugače pa so 
pripravljeni na dolgo in široko razsipati 
malodušje. Proti takim dvoličnežem mora 
biti borba razkrinkavanja še posebno 
ostra, ker običajno zavzemajo večji ali 
manjši položaj uslužbenca v državnem 
aparatu.

Mnogi se junačijo s tem, ko na vse na
čine zavirajo zadružno gibanje.

»Mi plavamo proti toku! Mi korakamo 
proti vetru!« V resnici pa je najbolj laž
ji jiva krinka moštva in naprednjakarstva. 
Prav kmetijsko privatno gospodarstvo je 
ta stara struga, po kateri se prelivajo 
zaostale in nerazvite sile našega kmetij
stva in zadružniki so tisti, ki se temu 
toku junaško upirajo in iščejo nove stru
ge, ki bo tekla vzporedno z velikim raz
vojem moderne tehnike. Zadružniki so 
tisti, ki se upirajo ustavljenim vetrovom 
nazadnjaških glasov — zadružniki širijo 
idejo obdelovanja zemlje na velikih po
sestvih, kjer bo možno uporabljati vse 
pridobitve moderne tehnike.

Mnogi kmetje bi se že zdavnaj odločili 
za zadruge, ko bi jim bilo čisto jasno, da 
je združevanje v velika socialistična go
spodarstva najboljša pot v tem času in 
da vrnitev k staremu načinu gospodar
jenja ni mogoča.

Nekateri še zdaj pričakujejo, da bo re
ševala morda Amerika njihova mala po
sestva, pri tem pa ne vedo, da bi prav 
gospodarsko pokroviteljstvo Amerike nad 
našim kmetijstvom — popolnoma uničilo 
mala posestva slovenskih kmetov. Zakaj?

Znano nam je in vsak, ki ima v Ameri
ki rojake, jih lahko vpraša, kakšna kme
tijska gospodarstva obstojajo tamkaj. 
Dobil bo odgovor: »Velika posestva, ki se 
imenujejo farme«. Na teh farmah se sko
raj ne poslužujejo ročnega dela, temveč 
samo strojev. Tamkaj deset ljudi z lahko
to obdeluje 100 ha orne zemlje. No, koliko 
ljudi se pri nas drenja na teh površinah? 
Samo zato, ker z mnogim manjšim števi
lom ljudi pridelajo velike količine pše
nice, koruze, krompirja, sadja itd. —• samo 
;zato so proizvodi ameriški tako poceni. 
Če ne bi naša država z naporom prepre
čila uvoz teh artiklov, bi naši kmetje mo
rali propadati zaradi konkurence, s ka
kršno ne bi mogli tekmovati. Naša država 
ima na svetovnem trgu težak položaj, če 
hoče prodati svoje kmetijske proizvode, 
zato je proizvodnja pri nas mnogo dražja 
(ker imamo predvsem zaostalo kmetijstvo 
z ročno obdelavo) od ameriške, kjer imajo 
za vsako delo strojno obdelavo! V Arne- 
liki prevladujejo posestva od več 100 ha, 
pri nas prevladujejo mala posestva od 2 
do 5 ha orne zemlje. Ali ni vsakemu 
jasno, da bi v ameriških ekonomskih po
gojih propadla vsa naša mala posestva, 
da bi jih pokupili bogati kapitalisti m 
napravili prav tako velike farme, na ka
terih bi uporabljali svoje stroje. Velika 
večina naših kmetov bi se z vsakim le
tom spreminjala v kmetijske hlapce in 
dekle teh kapitalistov, drugi del pa bi bil 
prisiljen iskati delo v mestih, ali ostati 
brez posla.

Zadružno ustanavljanje velikih pose
stev pa je iz osnove čisto nasprotno ame
riškemu načinu. Pri nas ostanejo kmetje

popolni lastniki svoje zadruge in vsakdo 
izmed njih ima pravico vplivati na go
spodarjenje. Zadružniki na svojih zborih 
in preko upravnega odbora odločajo o 
vseh najvažnejših vprašanjih zadruge. V 
Ameriki pač odloča samo en človek — 
farmar, ki odpušča in namešča delavce, 
znižuje in zvišuje plače in drugo.

Družbeni razvoj gre v to smer, da 
ljudje združeni po tovarnah, podjetjih in 
posestvih vsi vedno bolj in bolj sodelu
jejo pri upravljanju, ne pa da ena oseba 
odloča o življenju stotih in tisočih ljudi. 
Zadružništvo je taka oblika gospodarstva, 
kjer je sodelovanje ljudstva pri uprav
ljanju zagotovljeno.

Kmetov ne smejo motiti trenutne teža
ve, ki jih imajo naše zadruge. Pravičen 
in pameten bo priznal, da imajo premalo 
delovne sile in da največkrat zaradi tega 
zaostajajo pri delu. Imamo tudi neza
vedne zadružnike, zlasti iz vrst bivših 
bogatih kmetov, ki jim delo ne diši. To
da, s tem ni rečeno, da ne bi mogle za
druge, kjer bi zares prevladovali delovni 
kmetje — odlično gospodariti, mnogo bo
lje kot dosedaj in lažje. Ali so naši kmet
je pozabili, kako jim je bilo v stari Ju
goslaviji nemogoče popravljati gospo
darska poslopja, kakor tudi zdaj ne mo
rejo misliti na večje gradnje? To je po
polnoma jasno. Mala posestva ne morejo 
dati toliko virov, da bi si lahko gradili 
draga in neekonomična poslopja. To si

lahko privoščijo samo velika posestva 
kjer obrat (na primer hlev s 50 glavami 
goveje živine) ekonomsko izrablja de
lovno silo in prostor.

Težko bi se merilo kakšno kmetijsko 
gospodarstvo z novourejenim svinjakom 
v Sv. Petru in z izvrstno upravljano svi- 
njerejo. Težko bi tekmovali letos privat
ni kmetje s pridelki krompirja, ki so ga 
imeli zadružniki. Takih pridelkov nam
reč, kot so jih imeli na Bizeljskem, Stari 
vasi, Leskovcu, Krški vasi, Brežicah itd. 
Težko bi se merili s pridelki pšenice v 
Brežicah, Logu, Leskovcu. Obenem pa 
moramo vedeti, da so naše zadruge stare 
šele eno leto in da so prevzele večinoma 
zelo zanemarjena gospodarstva in naj
slabšo živino. Dejstvo pa je eno, da v 
nobenih glavnih proizvodih zadruge niso 
oddale manj kot privatni kmetje, temveč 
najmanj toliko, ali pa še več. Izgleda, da 
tega ne vedo tisti, ki bi morali to naj
bolje vedeti.

V tem letu bodo imele zadruge in eko
nomije velike prednosti z ozirom na pro
dajo svojih proizvodov. To bo vsekakor 
še povečalo gospodarsko moč naših za
drug.

Razvoj kmetijstva v naši državi gre po 
poti zadružništva zelo naglo naprej.

Naš cilj so velike zadruge, v katerih 
bo tudi dovolj delovnih kmetov, da delo 
ne bi zaostajalo. Naše delo torej ne stre
mi samo za tem, da bi kmetje ustvarili 
čimveč zadrug, ampak čimvečje zadruge 
z dovolj velikim številom kmetov, tako 
da je možno čimprej dvigniti gospodar
stvo na mnogo višjo stopnjo kot je bilo 
prej.

J- P-

Pohitimo s prevedbami delavcev v nazive
Komisije za prevedbo delavcev v nazi

ve so v nekaterih naših podjetjih pričele 
z delom precej pozno, tako da bo treba 
pohiteti, da bi mogli delo pravočasno do
končati. Seveda pa moramo vkljub po
spešenemu delu istemu posvetiti vso. po
zornost in pazljivost, tako da bo preved
ba tudi kvalitetno pravilno izvedena. Ta 
prevedba delavstva v odgovarjajoče na
zive je velikega družbeno političnega in 
tudi gospodarskega pomena.

Po podatkih še precej delavcev ni pre
vedenih, komisije še niso končale s svo
jim delom, čeprav je bil rok postavljen 
do 20. decembra. Po končani prevedbi pa 
morajo komisije take odločbe, na katere 
so prejele pritožbe, takoj poslati komisiji 
za prevedbo delavcev druge stopnje pri 
okrajnem ljudskem odboru, tako da bi ta 
komisija lahko vse take pritožbe pravo
časno pregledala in jih rešila ter poslala 
podjetjem nazaj. S tem bomo dosegli, da 
se ne bi dogajale grobe napake, poleg te
ga bomo pospešili tempo dela in tako 
bodo statistični uradi in pa poverjeništvo 
za delo lahko pravočasno prve dni janu
arja 1951. imeli ves prevedbeni material 
na razpolago.

Delo komisij ovira tudi nedisciplinira
nost delavcev, ki ne predložijo pravočas
no svojih dokumentov, brez katerih ko
misija prevedbe ne more izvršiti. S tem 
zavlačujejo splošni potek prevedbe, ško
dujejo pa v prvi vrsti sebi. Komisije bodo 
namreč prevedbe izvršile na podlagi po
datkov s katerimi razpolagajo, če pa de
lavec ne bo razvrščen v odgovarjajočo 
grupo, bo pozneje utrpel znatno škodo pri 
plači — seveda le po svoji krivdi.

Tako je stanje pri rudniku v Senovem, 
kjer delavci ne pridejo po izstavljene 
odločbe, ali pa tudi ne predlagajo doku
mentov. Tudi v LIP Sevnica se je tak 
odnos do dela komisij precej razpasel. 
Zgodilo se je celo, da je delavec, ko je 
prejel odločbo, isto raztrgal. To se je 
zgodilo lahko iz dveh razlogov: ali so v 
podjetju polagali premalo pozornosti na 
politično tolmačenje te akcije, ali pa je 
imel dotični delavec res tako nepravilen 
odnos do naše skupnosti. Na vsak način 
pa bo vsako tarnanje po prevedbi zaman.

Kot prvi v okraju so prevedbo zaklju
čili v rajlienburški Elektrarni, v LIP
Brežice, pri gozdnem gospodarstvu Bre
žice, v zdravilišču Čatež in v Celulozi na 
Vidmu. Tudi v rudniku Senovo gredo z 
delom proti koncu.

Uredba o prevedbi delavcev daje tudi 
možnost, da se prevedejo v nazive de
lavci, ki trenutno niso v delovnem raz
merju. Isto tako se lahko prevedejo tudi 
delavci, ki so trenutno zaposleni pri ka
kem drugem delu, a so prej delali v dru
gih poklicih. Na ta način je izključena 
možnost, da bi bil kdo ob svoji poznejši 
zaposlitvi prikrajšan. Kdor se te možnosti 
ne bo poslužil, škoduje sebi samemu. In 
teh je veliko, saj se do sedaj še ni dal 
prevesti nihče iz te vrste naših delovnih 
ljudi.

Napačno bi bilo, če bi bili delavci pri
krajšani vsled nepoznavanja prednosti 
socialistične zakonodaje. Naša dolžnost je 
torej, da s pravilnim tolmačenjem uredbe 
o prevedbi delavcev delo pospešimo ter 
čimprej zaključimo, na drugi strani pa, 
da pomen te uredbe pojasnimo vsakemu 
delavcu oziroma vsem, ki delajo v našem 
gospodarstvu.

0 deiu sekretariatov mladinskih aktivov kot vzgojiteljev 
in voditeljev ljudske mladine

(Nadaljevanje s 1. strani)
5. Uvesti je treba redne koordinacijske 

konference vseh množičnih organizacij v 
območju KOOF, pa najsi bo to v obliki 
plenarnega zasedanja KOOF, ali pa od- 
dvojeno. Konference naj se izvajajo en
krat mesečno.

6. V zvezi z gospodarskimi nalogami^(t.
j. dosledna izvedba odkupov za leto 1950., 
pravilno razbitje plana za leto 195U mo
rajo frontne organizacije iz političnega 
vidika pokreniti vse potrebno, da bodo 
gospodarske naloge pravočasno in do
sledno izvršene. ...

Ker je v zimskem času najbolj pri
kladno za politično aktivizacijo terena 
na vseh področjih dela, bomo vse VO O! 
zaaktivizirali, da bodo nenehno s poli
tične plati pripravljali teren za usta
navljanje novih KDZ in ZE. Istočasno pa 
bomo utrjevali že obstoječe KDZ in ZE.

Volitve, ki so -se v tem času vršile v 
osnovna vodstva mladinske organizacije, 
so mnogo pripomogle k ureditvi naših 
sekretariatov aktivov. Nešteto primerov 
nam dokazuje, da je od dobrega sekreta
riata aktiva, od njegovega stila dela 
odvisno, kakšno je življenje v aktivu in 
kakšna je vsebina dela mladinske orga
nizacije.

Vprašamo se, kako naj dela novo izvo
ljeni sekretariat Ljudske mladine Slove
nije, če hoče biti res pravi voditelj in 
vzgojitelj naše mladine?

Sekretariat aktiva bo le takrat dober 
voditelj, vzgojitelj in organizator mladi
ne, če bo imei tesno povezavo s partijsko 
celico, s KLO-jem, krajevno zadrugo in 
upravami tovarn, rudnikov in šol. Na 
osnovi tega mora stalno študirati politično 
in gospodarsko problematiko svojega 
kraja, vasi, tovarne in šole, ter na osnovi 
zaključkov konkretizirati naloge za na
daljnje delo svojega aktiva.

Sekretariat aktiva v tovarni ali rudni
ku mora na svojih sestankih pretresati 
vprašanja produkcije, mladinskih proiz
vodnih brigad, vprašanje neupravičenih 
izostankov in iskati vzroke slabega dela.

Naloga sekretariata v šoli pa je, da študi
ra in se poglablja v vprašanje, kje so 
vzroki reakcionarnega delovanja neka
terih dijakov, kje so vzroki slabega učne
ga uspeha in podobno. Na osnovi dejan
ske ugotovitve mora sekretariat aktiva 
pod vzeti ukrepe za nadaljnje delo.

Vodstvo aktiva je dolžno, da kot celota 
odgovarja in skrbi za delo in življenje 
aktiva in da za svoje delo daje obračun 
pred svojim aktivom Ljudske mladine. 
V sekretariatu aktiva morajo biti razde
ljene odgovornosti po poedinih sektorjih 
dela, tako, da je vsakemu članu posebej 
jasno, kakšne so njegove naloge. V se
kretariatu aktiva na vasi naj bi se raz
delile približno naslednje odgovornosti: 
sekretar, namestnik sekretarja, blagajnik 
in odgovorni za kulturno in prosvetno 
delo. V sekretariatu aktiva na soli naj sc 
razdelijo odgovornosti predvsem po tistih 
vprašanjih, s katerimi se ba\ i šolska mla
dina. Isto velja za sekretariate aktivov v 
tovarni in rudniku, kjer bodo namesto 
odgovornega za pionirje ali zadružništvo 
postavili odgovornega za mladinske pro
izvodne brigade, skratka: za razdelje
vanje odgovornosti v sekretariatu se ne

sinemo držati nekih šablon, temveč prila
godimo se potrebam in prilikam.

Sekretariat aktiva mora v času med 
sestanki celotnega aktiva imeti svoje seje 
sekretariata, na katerih mora pregeledati, 
kako se izvajajo sklepi zadnjega sestan
ka, pripraviti dnevni red za bodoči sesta
nek aktiva, skratka, sekretariat aktiva 
mora v tem razdobju predstavljati izvr
šni organ aktiva. Sekretariat je predvsem 
dolžan, da skrbi za pravilno vzgojo in 
razvedrilo -svojega aktiva, da organizira 
izlete, prireditve, fizkulturne nastope, 
skrbi za mladinsko zabavo, da ne bo mla
dina iskala svojega razvedrila po zakot
nih gostilnah in se vdajala nemoralnemu 
življenju.

Sekretariat aktiva mora med drugim 
pripraviti tudi plan dela aktiva za tek
movanje desete obletnice OF, katerega 
predela na masovnem sestanku aktiva, da 
mladina lahko o njem diskutira, daje 
razne predloge in da ga potrdi ter sprej
me.

Važno vlogo v samem sekretariatu akti
va opravlja sekretar, ki mora biti glavna 
gonilna sila dela. Sekretar mora biti s 
svojim lastnim vzgledom, z vztrajnim 
delom med poedinci, s pravilnim odno
som do članov sekretariata in do vsakega 
mladinca posebej predstavljati vzornega 
vzgojitelja kot je n. pr. tov. Urtelj Dra
go, sekretar aktiva v Krškem.

Mladina v osnovnih organizacijah ima 
vso pravico, da slabe sekretarje in slabe 
nedelovne člane sekretariata javno kriti
zira, v primeru nepoboljšanja tudi za
menja, kajti zdrava kritika od spodaj 
navzgor bo mnogo pripoinogla k uspešnej
šemu delu in vzgoji naše mladinske or
ganizacije.

Z volitvami, ki so se pred kratkim iz
vršile v mladinska vodstva, smo uspeli 
odstraniti mnoga nezdrava mladinska 
vodstva, ki so zavirala uspešno delo mla
dinske organizacije. V sekretariate akti
vov so bili izvoljeni najboljši mladinci, 
člani Partije, ki so poklicani, da bodo 
s svojim vzornim delom med mladino 
dosegli, da bomo lahko naše mladinske 
organizacije s ponosom primerjali bivšim 
udarnim skojevskim grupam, bodisi po 
odlikah politične prevzgoje ali pa po 
rasti notranjega organizacijskega življe
nja.

KOLEKTIV OKRAJNE TOVARNE PO- 
HfšTV -\ V BREŽICAH JE PRETI ROKOM
IZPOLNIL LETNI PROIZVODNI PLAN

Kolektiv okrajne tovarne pohištva v 
Brežicah je pred rokom ob koncu me
seca novembra izpolnil letni proivoclm 
plan, ki je po ocenitvi ocenjevalne ko
misije prekoračen za pet odstotkov. Plan 
pa ni prekoračen samo po količini in po 
asortimentu, -pač pa so izdelki tudi po 
kvaliteti dosegli najvišjo stopnjo. Da se 
kolektiv stvarno bori za kvalitetno izde
lavo nam dokazuje dejstvo, da je na II.
republiški razstavi v Ljubljani m na 11. 
okrajni razstavi v Krškem prejel diplome 
za prvovrstne izdelke. Kolektiv je znal 
prebroditi vse težave, posebno pa pomanj
kanje raznega materiala. Vse odpadke so 
pravilno izkoristili, s surovinami ter ma
terialom so varčevali. Tako so svoje Pr0' 
iz vodne stroške znižali za tri odstotke.

Delovni kolektiv tovarne se obvezuje, 
da bo tudi v bodoče izpolnjeval vse 
obveznosti, ki jih bo prevzel in da bo na 
ta način doprinesel svoj delež v delu 
vsega ljudstva za naš boljši napredek in. 
lepše življenje.

NIKOV JE RUDNIK SENOVO IZPOLNIL 
LETNI PROIZVODNI PLAN!

Senovski rudarji so se zavezali, da bo
do v čast volitev v okrajne ljudske od
bore izpolnili letni proizvodni plan. In 
res: tretina, ki je odšla v nedeljo zve
čer na delo, je v teku nocj nakopala zad
nje tone premoga, ki so se manjkale 
do izpolnitve plana. Jako je rudnik be- 
novo kot prvi izmed večjih rudnikov v 
Sloveniji izpolnil ni.vi in izvojeval novo 
pomembno zmago v h >rbi za socialistične 
preobrazbo nove Jugoslavije.

Nasmejanih obrazov «c Lili tisti dan 
vsi, ki delajo pri sejiovškem rudniku. 
Zasluga celotnega kolikti /a, predvsem pa 
zasluga požrtvovalnih večkratnih ‘mer
nikov in novatorjev je, da je delovni ko
lektiv dosegel tako veli': uspeh. Mnogo 
je bilo treba truda in marsikateri jo na
pravil lepo število ur prostovoljnega de a 
v teku preteklega leta. Na ta dan je bilo 
poplačano vse, storjeni pa so bili novi 
sklepi za nove zmage. ,

Delovni kolektiv, ki po svojem Delav
skem svetu sam vodi in upravlja rudnik, 
bo pod vodstvom Partije nadaljeval z 
delom in bo na Senovem ustvaril trdnja
vo socializma v krškem okraju.
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Kako smo praznovali Novoletno jelko
V zadnji številki »Našega dela« je bilo 

v članku »Praznik naših pionirjev« po
dano podrobno navodilo, kako naj posa
mezne ustanove podjetja in šole prirejajo 
praznik Novoletne jelke. Marsikdo, ki bi 
moral v tem času imeti program že pri
pravljen, se je ob napotkih in navodilih 
zamislil. Res je, malo pozno smo se po 
Krškem okraju spomnili, kaj vse bi bilo 
potrebno pripraviti, da bi praznik naših 
otrok čim lepše proslavili. Edino šole in 
organizacije AFŽ so že kmalu po pričet
ku šolskega leta začele delati na tem. V 
mnogih krajih je AFŽ že oktobra začela 
zbirati moko. ali žito za pogostitev in 
druge stvari za obdaritev otrok.

V Leskovcu so oktobra nabrale moko, 
na roditeljskem sestanku pa so se vsi 
starši dogovorili, da bodo skupno prispe
vali k veselju svojih otrok. Pionirska 
igralska skupina je priredila pravljično 
igro »Rdeča kapica«, male baletke pa so 
zaplesale nekaj poskočnih plesov. Ob ča
janki je obiskala otroke stara mamica, ki 
je pripovedovala pravljice, ugankar pa 
jih ie zabaval z ugankami, — Na Raki, 
Bučki, Vidmu, Cerkljah. Rušeči vasi, na 
Gradcu, Čatežu, Vel. Dolini, Dobovi, Ka
pelah Artičah, Globokem. Bizeljskem, 
št. Petru, Podsredi, Koprivnici in mnogih 
drugih krajih so pripravile šole vesele 
programe za razvedrilo pionirjev. Prav 
pridni so bili v sevniškem sektorju. Ta
ko je sama Sevnica pripravila nastop 
dedka Mraza s pogostitvijo vseh pionir
jev. SKUD je ob tej priliki otvoril pravo 
lutkovno gledališče v našem okraju. Čla
nice AFŽ so poleg pogostitve same pri
pravile neka j zabavnih točk za cicibančke. 
V Senovem je pripravil odredni^pionir
ski svet izbran program, AFŽ pa pogo
stitev. V Brežicah ie v Viteški dvorani 
otroke obiskal dedek Mraz. v kinu pa so 
videli lepo pravljico. Kostanjeviška šola 
z AFž-jem je tudi prav pridno delala 
za pripravo otroškega praznika, žal nam 
podrobnosti programa niso znane. V Kr
škem so dva meseca pletle žene pisane 
rokavičke za naše cicibančke. Napletle 
so jih 100 parov. Osnovna šola pripravlja

nastop dedka Mraza, gimnazija pa je po
skrbela za gostovanje lutkovnega gleda
lišča. V Senovem in Krškem so ob No
vem letu otvorjene tudi otroške restavra
cije.

Povsod kjer so se šole in AFŽ organi
zacije pravočasno spomnile na bližajoče 
se Novo leto, so pionirji in cicibančki 
res lahko v veselju doživeli ta dan. Vpra
šamo se le, niso li vsi otroci v našem 
okraju enako vredni, da bi tako kot dru
gi, tudi oni z veseljem dočakali svoj 
praznik.

Zakaj se n. pr. šola v Černeči vasi ni 
spomnila, da se bliža Novoletna jelka? 
Saj ima šola z okolico enake možnosti 
priprav kot mnoge druge v našem okra
ju. Zakaj pa tudi množične organizacije 
v Kostanjevici niso prej pomislile na to, 
ali otroci najbližje šole morda želijo 
praznovati Novoletno jelko?

Okrajni pionirski štab je dodelil ne
katerim pionirskim odredom, ki imajo 
primerno okolico za smučanje 25 parov 
smučk. Dobijo jih v Kostanjevici, Les
kovcu, Zdolah, Artičah in Sevnici. Pio
nirski odred v Cerkljah dobi boben, v 
Sevnici. Senovem, Krškem, Leskovcu, 
Brežicah in Kostanjevici pa dobe blago za 
oblekce baletnih skupin. Ob Novoletni 
jelki so nastopale le male baletke iz Les
kovca, želeli bi pa. da bi se ta lepa in 
plemenita panoga fizkulture razvila tudi 
v ostalih krajih, ki imajo vse mož
nosti, najbrže pa premalo volje in lju
bezni do dela s pionirji.

Svet za prosveto je obdaril preko šol 
revne otroke z blagom za obleke v vred
nosti 100.000 din. Svet za soc. skrbstvo 
pa vse obojestranske sirote ravnotako, 
revnim in po toči prizadetim krajem pa 
bo soc. skrbstvo razdelilo cca 100.000 din 
v denarju. Zvezna vlada bo vsem otrokom 
garantirane preskrbe delila bonbone in

kekse, ki se bodo delili na otroške živil
ske nakaznice D 1, D 2, D 3.

Še nekaj pripravljamo za naše otroke. 
Na Senovem in v Krškem bo ob Novem 
letu, ali morda nekaj dni pozneje otvori
tev otroške restavracije. V lepili snažnih, 
otroku primernih prostorih, si bodo na
ši šolarji in cicibančki za majhen denar 
privoščili toplo malico, ali košček kruha 
in peciva. Preskrbljeni bodo tako vsi pio
nirji, ki po uro, uro in pol hoda priha
jajo v šolo, pa tudi doma, v mestu, bo 
mamica rada dala par dinarjev da si 
bo njen cicibanček kupil kaj za pod zo
bek. Otroške restavracije bodo oskrbo
vane iz garantirane preskrbe, tako, da 
bodo cene zelo nizke. Želimo, da bi vse 
tehnične ovire bile čimprej premagane in 
bi ob Novem letu zares imele otvoritve.

Denarno pomoč za Novoletno jelko so 
dala nekatera naša lokalna nodjetja. Ce
luloza na Vidmu in nekaj drugih, pa so 
sami pripravili praznik za otroke svojih 
delavcev. Le Uprava pletilnice v Dobovi 
ie pozabila, da bi dobili nogavičke do- 
bovski otroci in da AFŽ ni nobeno pri
dobitno nodietje, ki bi na kak čudovit 
način pridobivalo denar in plačalo za da
rilo otrokom kar 60.000 dinarjev, kakor 
so. oni nastavili cono nogavičkam, če smo 
prav poučeni.

V splošnem, lahko rečemo, bi bilo po
trebno, da bi vodstva podjetij imela ma
lo več razumevanja in smisla za potrebe 
naših malih. Organizacije s Fronto na 
čelu, naj bi v bodoče malo bolj zgodaj 
pričele z organiziranim delom in dale 
navodila, sloneča na dosedanjih izkuš- 
niah. Bogati programi nekaterih šol, naj 
bi bili vzor oziroma navodilo ostalim, ki 
so letos ostali bolj zadaj, kako naj se z 
malo dobre volje in mnogo ljubezni in po- 
žrtvovnma ,pripravi pionirjem veliko ve
selja. Vsak otrok mora ob Novoletni jel
ki občutiti, da je on največji zaklad na
še domovine, zato moramo prav vsi mi
sliti na to, kako bi mu pripravili čim več 
sreče in veselja za njegov največji praz
nik.

Akcija zatiranja
ameriškega kaparja in naši KLO

Delo organizacije Zveze 
borcev ie treba izboljšati
Že drugi nlenum glavnega odbora Zver 

ze borcev NGV Jugoslavije, ki se je vr
šil letošn jo lesen v Beogradu in ki ie raz
pravljal o delu organizacij ZB NOV, je 
ugotovil razne naoake in pomanjkljivosti, 
ki jih ie treba izboljšati. Zadnia konfe
renca ZB našega okraja, ki je bila pred 
kratkim v Krškem, je za našo zvezo ugo
tovila približno isto stan ie. Iz vse razpra
ve ie bilo razvideti. da je še vse premalo 
zavestnega dela in organiziranega, posega 
ZB v vsa dogajanja na terenu. Je sicer 
nekaj izjem, kier ZB dela in ima tudi 
vidne uspehe (Brežice, Senovo, Sevnica, 
Rajhenburg), vendar so to le izjeme. 
Mnogokrat smo o tem stani" že razprav
ljali in sedaj tega ne bi bilo treba po
navljati.

Ena izmed najvažnejših nalog seda
njosti je. da bodo naše zveze znale toj
unačiti ljudstvu potrebo jačanja naše 
obrambne sposobnosti. Ne govorimo tega 
zaradi morebitne vojne nevarnosti, saj je 
ta danes minimalna vkljub vsemu hrupu 
in grožnjam. Posebno velja to za našo 
domovino, ki nikdar ne ho vodila kake 
volne razen osvobodilne vojne v 
primeru, če bi nas kdo napadel. Na 
obrambo neodvisnosti pa seveda moramo 
misliti. Tzvenarmodno vzgojo, ki jo se
stavljajo vse naše množične organizacije, 
kot so Ljudska tehnika, fizkulturna dru
štva, protiavionska zaščita (PAZ), Rdeči 
križ, morajo ZB NOV povsod podpreti, 
najleoše na to store s tem, da se člani 
ZB vključijo v izvenarmadno vzgojo. Po
leg tega moramo stalno spremljati delo 
pred vojaške vzgoje, katere uspeh je po
nekod nezadovoljiv, to pa predvsem za
radi tega, ker se ji posveča premalo po
moči.

Še vedno nam ni uspelo razširiti naše 
organizacije. Nismo še vključili vseh, ki 
imajo pogoje za članstvo. V okraju imamo 
registriranih 1085 padlih borcev in žrtev 
fašističnega terorja. Članstvo ZB pa zna
ša 3885 članov. To pomeni, da nismo 
vključili niti družinskih članov vseh pa
dlih žrtev narodnoosvobodilne vojne. Šte
vilo ostalih nevključenih je pa verjetno 
še mnogo večje.

Dovolj je bilo govorjenja, zaključki 
zasedanja okrajnega plenuma ZB nas uče, 
da je treba naše delo postaviti na novo 
podlago. In k temu smo poklicani vsi 
bivši borci in aktivisti iz NOV, prav vsi 
brez izjeme.

Kdo ni občudoval lepih sadovnjakov v 
krškem okraju pred leti? Kdo ni želel 
žlahtnega sadja iz Bizeljskega, sevniške 
okolice, Rake itd.? Kamor koli sli se obrnil, 
lepše sadje je bilo. Vsi smo ga bili veseli, 
kako ne! Pomladna krasota cvetočega sa
dovnjaka, bogata jesen težko obloženega 
drevja s plodovi najrazličnejših sort in 
barv. Čudovite so bile jeseni v naših sa
dovnjakih! In danes? Napol suhi sadov
njaki v katerih stoje drevesa kot težki 
bolniki, ki čakajo le še smrti.

Kako smo prišli do tako katastrofalnega 
stanja? Kapar se je razširil v naš okraj 
verjetno iz Prekmurja oziroma Ptujskega 
polja za časa okupacije, ko okupator ni 
imel nobenega smisla za gospodarske akci
je. Ko je bil kapar San Jose odkrit po 
osvoboditvi na sektorju Blizeljsko, nihče 
od krajevnih faktorjev ni polagal nobene 
važnosti za zatiranje, še manj pa so kazali 
voljo za akcijo kmetje — sadjarji. Izrek 
»kakor je prišlo, tako bo minilo« tu ne 
drži. Borba proti škodljivcu je izredno tež
ka in trda. Vsako leto zavzema kapar več
ji obseg.

V zadn jih 5 letih se je od 11 KLO raz
širil na 32 KLO. Naselil se je celo v vi
šinske predele in sedaj ograža še preosta
le predele okraja. Škoda, ki nastaja z uni
čenjem naših sadovnjakov je neprecenlji
va. Naš izvoz je močno oškodovan, naš 
konzum svežega sadja se zmanjšuje, oku
ženo sadje daje manj in slabši pridelek 
sadjevca.

Danes, ko smo spoznali našo nesrečo, 
smo začeli kričati »da gori«, gasit pa ne 
gre nihče, ali pa njih zelo malo in površno. 
No poglejmo, kaj smo storili na zatiranju 
kaparja Sun Jose? Po osvoboditvi res nis
mo imeli ne škropilnic 'in ne škropiva. 
Uvažali smo škropivo, ki ni bilo temeljito 
preizkušeno in še to smo uporabljali po
vršno. Imamo celo slučaje, da smo pu
ščali škropivo na zimi, da je zmrznilo, s 
tem izgubilo svoje delovanje (postalo celo 
škodljivo za sadno drevje) in obležalo po 
Kmetijskih zadrugah do danes. KLO in 
ICZ skupaj s kmetovalci so bili torej pri 
akciji pasivni in niso izvršili svoje dolž
nosti. S tem so povzročali ogromno škode. 
Z razpoložljivimi škropilnicami in ' mate
rialom bi se lahko naredilo mnogo, mnogo 
več.

Poglejmo, kako smo pričeli z delom to 
jesen. Okraj je podeljen na 10 sektorjev, 
katerega vodi sektorski vodja. Ta je naj
tesneje povezan s KLO in KZ v svrho 
komisijskega ogleda sadnega drevja, ugo
tavljanja razširjenosti okužb, označevanja 
drevja za posek, nadzor nad škroplje
njem itd.

kaj smo ugotovili na poedinih 
KLO. Nekateri KLO so z vso resnostjo 
pristopili k akciji zatiranja sadnega škod
ljivca kakor n. pr. KLO in KZ Globoko, 
Videm, Starigrad itd. Večina KLO in KZ 
je sicer imelo komisijo za ugotovitev raz
širjenosti okužb kaparja San Jose, delo 
pravilno izvršilo in označilo drevje za po
sek. Toda poglejmo si napake nekaterih 
KLO, ki bodo povzročile, da se bo kapar 
širil naprej in zajel še neokužena področ
ja. KLO Brežice-okolica j c zadolžil za te 
naloge svoje odbornike, ki naj bi v svoji 
volilu« enoti opravili to delo. Toda kaj so 
delali odborniki? Nekateri so kar doma 
na polo papirja zapisali koliko dreves ima 
poedirii posestnik za posek, pomlajevanje 
itd. in oddali sezname KLO, ki pa ni izdal 
nobenih odločb kmetom oziroma jih obve
stil, da izvrše posek. In konec: kmetje se
veda drevja niso posekali, niti pomladili 
oziroma očistili lin ga pripravili za škrop
ljenje, saj tudi niso vedeli ne kako in kaj!

V območju KLO Brežice-okolica niti od
borniki niso izvršili svoje dolžnosti ter 
prav pri njlili stoji najbolj zanemarjeno 
sadno drevje, ki bi moralo biti posekano 
že lansko leto. Proti takemu delu moramo 
napovedati najostrejšo borbo!

Tudi KLO Veliki Kamen je za slične 
nulogepostavtil komisijo, ki pa še do danes 
ni pričela z delom. KLO šele sedaj iz
javlja, da odborniki ne poznajo kaparja 
in naj bi delo glede okužb in razširitve 
kaparja opravil OLO. Tudi tak postopek 
je vreden vsega obsojanja. OLO je že 
zdavnaj poučil vse prizadete in še kmete 
o kaparju in njega nevarnosti.

Imamo pa spet KLO, kjer so komisije 
-izvršile v redu svojo dolžnost, toda nemar
nost KLO je kriva, da drevje ni posekano, 
pomlajeno in se še ni pričelo čistiti (pri
mer v Senovem, Vel. Podlogu, Blanci)..

Poglejmo s.i še posebno značilen primer, 
KLO Zdole. Ta sploh trdi, da pri njih ni 
okužb in zato tudi ni postavil komislije za 
ugotavljanje kaparja. Kdo lahko trdi, da 
ga ni? Mogoče tov. predsednik ali tajnik? 
Kdo bo odgovarjal za eventuelne nove 
okužbe?

V KLO Sromlje je komisija označila za 
posek 9455 komadoy sadnih dreves, dre
vesa pa vsled malomarnosti KLO še niso 
posekana. Tudi sc KLO niti KZ ne briga 
ne za popravilo škropilnic niti za škropi
vo. Mogoče čakajo na drugo leto, ko bodo 
morali izsekati še več drevja.

Kaj pa dela komisija v KLO Kapele? Do 
danes je izvršila le 10 odstotkov svojega 
dela. KLO je zadevo pustil v nemar, ne 
zavedajoč se pri tem ogromne škoda Tudi

se mu ni zdelo vredno komisije prepričati, 
da bi delo izvršila oziroma javila zadevo 
OLO zaradi nečzvrševanja svoje dolžnosti-

Navedli smo le nekaj primerov, ki pri
čajo o brezčutni neodgovornosti do zašči
te ljudskega premoženja in neupoštevanja 
zakonitih predpisov. Ali je mogoče, da bo
mo zajezili in očuvali naše bogastvo pred 
kaparjem na našem sadnem drevju? Po 
tej poti nikakor ne. Razumemo objektivne 
težave, ki stojijo na potu tej akciji, toda 
s skupnimi močmi bi lahko beležili iste 
uspehe, kakor jih imamo pri zatiranju 
koloradskega hrošča. Poskušajmo še en
krat, ne dopuščajmo pa izigravanja zako
nitih odredb. Odklanjajo izgovore pred
stavnikov KLO in KZ, ker so le kamufla
ža njihove slabosti in nedelavnosti na tem 
važnem poprišču gospodarske borbe.

II koncu še to: ne dopustimo, da bodo 
ostali naši otroci brez sadja, naše pokra
jine gole in opustošene, če že izpustimo 
izpred oči vse ostale koristi, ki nam jih 
daje sadje.

Akcija mora uspeti, sicer bo nadzorna 
oblast prisiljena uporabiti vsa zakonita 
sredstva, ki ji stoje na razpolago ter bo 
zanikerneže in zavirače najstrožje kazno
vala.

Koruzni storži krmilo
Leto suše je povzročilo mnogo skrbi 

našim kmetovalcem pri prehrani živine. 
Res je, da so marljivi živinorejci zbirali 
krmo po vseh mogočih nasvetih in iskuš- 
njah kakor n. pr. naprava vejnikov, koš
nja po gozdovih, paša do pozne jeseni 
itd., toda vseeno jim trda prede za ži
vinsko krmo. Nekateri sicer redno krmijo 
tudi koruzne storže, nasvet pa dajemo 
onim, ki jih bo pomanjkanje krme pri
sililo, da krmijo tudi koruzne storže.

Po izkušnjah staroste naših kmetijskih 
strokovnjakov tov. Goričana je priprava 
storžev za krmo dokaj enostavna in za 
krmo odlična. V brzoparilnik damo na 
vrli pese, repe, oziroma krompirja še ce
lih storžev, da sc skupaj parijo. Živini se 
polaga po četrt kilograma, ki to naglo 
pohrusta. Celo konji koruzne storže zelo 
cenijo. Na en kilogram gre 25—30 suhih 
storžev, poparjenih pa 25 komadov.

Koruzni storži jimajo polovico večjo 
hranilno vrednost, kakor razne slame, ra
zen seveda prosene, ki je najboljša. Po
glejmo si, kaj pravi tabela: 100 kg ima 
hranilnih enot: koruzni storži 21 kg,
krompir 19—20 kg, pšenična slama 11 kg, 
koruznica 20 kg, prosena slama 22 kg, 
seno — otava — detelja od 19—40 kg.

O tej tabeli ni treba nobenih komen
tarjev in podrobnih razlag. Vsak pame
ten in dober gospodar bo torej storže 
uporabil koristno za prehrano živine in 
bo s tem kril del onega velikega po
manjkanja krme, ki jo je letos povzro
čila suša. x

C. M.

Mladina v tekmo
vanju za deseto 
obletnico Osvo
bodilne fronte

Z veliko živahnostjo razpravljajo mla
dinski aktivi, kako bi s svojim pospe
šenim delom čimbolj slavnostno počastili 
Osvobodilno Fronto Slovenije ob deseti 
obletnici njenega delovanja. Po mladin
skih aktivih dnevno zasledujejo uspehe 
tega tekmovanja ter dajejo nove obveze.

Mladinski aktiv je k tekmovanju resno 
pristopil. Izdelali so tekmovalni plan, ki 
obsega deset točk in predvideva pred
vsem izboljšanje vzgojnopolitičnega dela 
med mladino. Uredili si bodo tudi poseb
no »mladinsko sobo«, kjer se bo mladina 
lahko sestajala in kjer bodo študirali v 
raznih krožkih, ki jih bodo organizirali. 
Volitve je ta aktiv dobro izvedel in je 
dosedanji sekretariat lahko podal obra
čun svojega dela.

Mladina v Rajhenburgu je v okviru 
tekmovanja ustanovila svoje mladinsko 
kulturno umetniško društvo, ki je takoj 
začelo delovati ter se že poznajo uspehi 
dola, saj prirejajo že svoje prireditve.

Ravno tako vneto tekmujejo v aktivih 
rudnika Senovo ter na brežiški gimna
ziji, kjer se uspeh tekmovanja tudi že 
pozna v delu posameznih aktivov.

Ta način dela naj bi bil vzgled tudi 
ostalim mladinskim organizacijam tako, 
da bo vsak mladinec in vsaka mladinka 
s svojim osebnim delom počastil slav
nostni dan Osvobodilne Fronte.
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NOVICE IZ NAŠIH KRAJEV
Sindikat prosvetnih delavcev krškega c krši® 

tekmuje v čast 10. obletnice OF
Te dni so zborovali prosvetni delavci 

krškega okraja. Pred pričetkom zborova
nja je imel dr. Peček iz Brežic predava
nje o različnih otroških nalezljivih bo
leznih ter opozoril, kolike važnosti je 
pravočasno preprečevanje otroških nalez
ljivih bolezni. Učiteljstvo bo lahko te 
koristne napotke poneslo med naše pode
želsko ljudstvo in s tem marsikje pre
prečilo razne siceršnje epidemije otroških 
bolezni. Vsak prosvetni delavec bo za 
takšno predavanje na vasi tudi primerno 
nagrajen.

Tenm je sledilo poročilo predsednika 
okrajnega odbora prosvetnih delavcev tov. 
Košoroka Jožeta, ravnatelja gimnazije v 
Krškem. Podal je izčrpno shemo reorga
nizacije sindikata prosvetnih delavcev Ju
goslavije in poročal o spremembah v or
ganizacijski strukturi sindikata prosvetnih 
delavcev v krškem okraju. Celotni okraj 
se je smiselno razdelil na posamezne sin
dikalne grupe, obe podružnici v okraju, 
namreč južna in severna, pa sta se spo
jili v eno samo organizacijsko telo.

Po govorih o zunanji in notranji poli
tični situaciji in ob pretresu nekaterih 
upravno-prosvetnih problemov OLO-ja ter 
po važnih izvajanjih delegata Republi
škega odbora tov. Štruklja, je nad dvesto 
prisotnih učiteljev in profesorjev spreje
lo naslednje tekmovalne točke v čast de
sete obletnice OF:

1. Zavoljo strokovnega dviganja, od ka
terega so predvsem odvisni učni in vzgoj
ni uspehi, ,se bomo sestajali redno vsak 
mesec v predmetnih aktivih, hkrati pa

tudi vsakih 14 dni v svojih sindikalnih 
grupah, kjer bomo študirali politične in 
gospodarske probleme v krajevnem, re
publiškem in svetovnem merilu.

2. Učencem bomo dajali predvsem kva
litetni pouk; razvojna pot naše sociali
stične družbe pa se bo kazala v vseh 
predmetih.

3. Z znanostjo se bomo borili proti vsa
kemu misticizmu.

4. Sodelovali bomo pri ustanavljanju 
kmečko - nadaljevalnih in gospodinjskih 
šol, kjer bomo poučevali, sodelovali v iz
obraževalnih tečajih in v tečajih tujih 
jezikov.

5. V okviru predmetnih aktivov bomo 
imeli praktične nastope.

6. Pomagali bomo pri volitvah, dajali 
pomoč pionirskim odredom.

7. Pomagali bomo pri organizaciji No
voletne jelke ter pri proslavi Prešerno
vega dne.

8. V tem šolskem letu bomo imeli vsaj 
še dva roditeljska sestanka.

9. Dajali bomo pomoč pri splošni iz
obrazbi delavcev, kjer bosta to Svet za 
prosveto in ustanove (tovarne) organizi
rala.

10. Sodelovali bomo na kulturno-pro- 
svetnem polju na vasi, sami pa v svoji 
podružnici tudi ustanovili svoj SKUD, 
kjer bodo delovale tri sekcije: pevska, 
orkestralna in gledališka.

Po uspešno zaključenem sindikalnem 
zborovanju je gostoljubna uprava Mest
nega kina v Brežicah predvajala prosvet
nim delavcem še umetniški film »Tova
riši«. V. M.

Dve sodbi o eni in isti stv* ri
Dramska sekcija SKUD-a »Stanka Čer

nelča« v Brežicah zelo aktivno tekmuje 
v okviru 6-mesečnega tekmovanja OF. 
Naštudirala je Molierovega Georgea Dan- 
dina, ki ga je dvakrat uprizorila v Bre
žicah, nato pa gostovala z njim še v Ko
stanjevici, Dobovi in Vidmu ob Savi.

Nuditi kulturo ne samo mestu, temveč 
tudi vasi, širokim množicam, je v dobi 
graditve socializma brez dvoma največje 
važnosti. Tega se naša igralska družina 
dobro zaveda in to tudi v praksi izvaja. 
Igralci ter režiser so prenekatero nočno 
uro počitka žrtvovali, da bi lahko nudili 
delovnemu človeku prijetno, kulturno 
razvedrilo. Družino nista ovirala dež in 
veter niti mraz, ko je odhajala na ka
mionu ali odprtem kmečkem vozu v Ko
stanjevico, Dobovo ter končno tudi na 
Videm. Prav s tem je dokazala pravilen 
odnos do naše stvarnosti, do delovnega 
ljudstva.

Delo je režiral prof. Jesenovec. Čeprav 
je Moliere precej zahteven, smo bili lah

ko z uprizoritvijo v splošnem kar zado
voljni. Povečini so se vsi dobro odrezali, 
zlasti ženske vloge so bile lepo kreirane. 
Pripomnili bi le, da bi z ozirom na ta
kratno plemiško udvorljivost in galante
rijo bilo potrebno v igri v splošnem ma
lo več rokokojske galantnosti pri »plavi 
krvi« ter malo več prirodne sproščenosti 
pri navadnem zemljanu — Dandinu, Upo
raba lepih in elegantnih kostimov je igro 
postavila v pravilen historičen okvir in 
pokazala, da je bila ta zamisel pametna.

Od te igralske družine lahko upravi
čeno pričakujemo še novih stvaritev, saj 
je že z dosedanjim udejstvovanjem do
kazala, da pravilno pojmuje umetnost ter 
jo tudi posreduje tistemu, ki jo je naj
bolj potreben — namreč našemu ljudstvu 
na vasi.

K uspešnemu delu in turneji čestitamo 
in pričakujemo, da nas ponovno razvedri
te zopet s katerim kvalitetnim delom.

V. M.

Moli er ov „GEORGE DANDIX“ na brežiškem odru

Moliere je eden izmed tistih velikih 
francoskih umetnikov izza XVII. stoletja, 
kateremu se je posrečilo ustvariti zares 
pravo realistično komedijo, polno ljud
skega humorja in zdravih misli — vse je 
znal povezati z idejno globino dobe, v 
kateri je sam živel. Kaj je iskal Moliere 
v svojih komedijah? Samo to: hotel je 
razkrinkati sleherno pačenje narave in 
resnice: s svojimi komedijami je hotel, 
da bi te same s svojim prikazovanjem 
življenja potrdile pravilnost njegovih hu
manističnih pogledov. Z vsem pa je da
jal socialni kritiki ostrino in prepričlji
vost.

»George Dandin« ali »Užaljeni soprog« 
je ljudska komedija, ki nam prikazuje 
lažnjivo in hudobno ženo — na vsakem 
koraku vara svojega moža — človeka 
brez častnega naslova, saj je samo bogat 
kmet. Ves povdarek pa dobi komedija v 
tem, da Dandin nori za naslovom, ba
ron Souteville pa za denarjem. Vmes je 
vse polno očitkov, da je Dandin le kmet, 
ki ne zna in ne more preprečiti ljubim
kanja svoje žene z mladim plemičem. 
Vsa iznajdljivost in prirojena prebrisa
nost Dandinu ne pomagata, da bi svojo 
ženo lahko kaznoval za njen prestopek, 
čeprav ju je večkrat zalotil na prepove
danih potih. Tako zasluži Dandin na kon

cu te sebi podobne komedije pravi polom. 
Komedija nam kaže grajanje buržoazne
ga lastništva v družinskih odnosih, kar 
vodi v neizogibno zakonolomstvo.

Takšna je približno vsebina te Moli- 
erove komedije, ki jo je pred kratkim 
uprizoril SKUD »Stanko Černelč« v Bre
žicah.

Sedaj pa nekaj pripomb k premieri:
Najprej to: pred začetkom je stopil na 

oder član SKUD-a ter začel na dolgo in 
na široko razlagati — ničesar o Molieru 
in o njegovi komediji —, pač pa o pro
gramu SKUD-a. To pa še ni vse. Isti 
član SKUD-a je nato vzel v roke še list 
papirja ter začel pozivati posamezne pre
bivalce v Brežicah, kdaj naj kateri dvig
nejo osebne legitimacije, našteval je celo 
hišne številke. Ob koncu pa, koliko bo 
kdo plačal kazni, če po izkaznico ne bi 
prišel. Vse kar je prav! Kam spada to? 
Vsekakor ne bi smeli naši ljudski odri 
postati oglasne deske, mislim, da je to 
splošno mnenje.

Izbira vlog ni bila preveč posrečena. 
Baron de Souteville je vse preveč miro
val, njegova žena pa vse preveč mahala 
z rokami. Prevelika je bila monotonost 
v njunem igranju. Dandin je povoljno 
zaigral, drugače pa je z njegovo ženo. 
Pretiravanje v mimike se često izrodi.

V TEKMOVANJU JE ZMAGAL SEKTOR 
SEVNICA

Prvo mesto v tekmovanju 'pri volitvah 
je dosegel sektor Sevnica, ki je največji 
v okraju. Že v zgodnjih dopoldanskih 
urah so po nekaterih voliščih z volitvami 
zaključili. Najbolje se je odrezal kra
jevni ljudski odbor Šmarje, kjer so bili 
dopoldne z volitvami gotovi kar na petih 
voliščih. Tudi v Sevnici niso zaostajali, 
saj moremo z veseljem ugotoviti, da so 
celo po voliščih v Žabjeku, v Drožanju 
in Metnem vrhu, kjer je bil včasih trd 
oreh, z volitvami zaključili že dopoldne.

V medsektorskem tekmovanju je sevni- 
škemu sektorju sledil sektor Raka (KLO 
Raka in Bučka), ki je dosegel drugo me
sto.

Sektor Bizeljsko (KLO Bizeljsko, Stara 
vas in Sv. Peter) je dobil tretje mesto, 
Boštanjski sektor (KLO Boštanj, Log in 
Jelovec) je dosegel četrto,. Senovo (KLO 
Senovo in Dovško) ima peto mesto, a 
šesto mesto je v medsektorskem tekmova
nju pripadlo sektorju Velika dolina (KLO 
Vel. dolina in Jesenice).

S podvojenim organizacijskim in poli
tičnim delom na terenu bodo vse naše 
frontne organizacije dosegle brez dvoma 
še večje uspehe in bodo novoizvoljenemu 
okrajnemu ljudskemu odboru nudile vsa
ko možno pomoč pri njegovem delu, kar 
je tudi naš cilj.

Najboljša Zveza borcev v okraju
Zveza borcev v Brežicah je najboljša 

tovrstna organizacija v krškem okraju 
in je dobila zavoljo svoje agilnosti tudi 
prehodno zastavico od Okrajnega odbora 
ZB v Krškem. Zlasti aktiven je odbor, 
•ki ga vodita predsednik Tljaž Stanko in 
tajnica Agrež Rezika. Zveza šteje sto 
dvajset članov ki so letos opravili nad 
2320 udarniških ur, postavili spomenik 
žrtvam okupatorja, nabavili društveni 
prapor, organizirali tri proslave, prire
dili tri družabne večere ter v socialne 
namene darovali sedemindvajset tisoč di
narjev. Na revijo Borec pa je naročenih 
16 članov, nameravajo pa povečati to 
število na 30 naročnikov. V času tekmo
vanja bodo zbrali ves zgodovinski ma
terial iz obdobja NOB. ki ga bodo izro
čili Posavskemu muzeju v Brežicah: po
pisali bodo vse otroke, ki so obojestran
ske sirote in katerih starši so bili žrtve 
okupatorja ali pa padli v NOV; tri otro
ke bodo poslali na okrevanje na stroške 
organizacije; sodelovali bodo na ndarniš- 
skih delih nri dograditvi fizkulturnega 
stadiona v Brežicah. Sklenili so tekmo
vati s krajevnim odborom ZB v Rajhen- 
burgu, ki je napovedal vsem Zvezam v 
okraju tekmovanje v 6 točkah. Sami pa 
so le-tem dodali še 2 točki tekmovanja.

Za prvenstvo v okraju bo brez dvoma 
ostra borba, ki pa bo mnogo doprinesla 
k še lepšim uspehom.

Vtem kolhrnoprotvetnim delavcem
Prireditelje prireditev, kulturnoumet- 

niška in podobna društva, množične or
ganizacije, šole in vse ostale, ki prireja
jo kulturnoprosvetne prireditve, proslave, 
akademije, gledališke in lutkovne igre, 
fizkulturne prireditve, plesne ali družab
ne zabave, opozarjamo, da so zavezani 
za vsako prireditev, kjer se izvajajo de
la književnosti in umetnosti, zlasti glas
be, ne glede na to, ali je prireditev pro
ti vstopnini ali brez vstopnine:

1. plačati znesek avtorskega povračila,
2, izročiti program izvajanih del v dveh 

izvodih.
Pojasnila in tiskovine se dobijo pri 

Zavodu ali pa pri tajnikih okrajnih od
borov Ljudske prosvete. V kolikor ne bi 
izpolnili omenjenih obveznosti za prire
ditve v tekočem letu, storite to takoj, 
pozneje pa sproti za vsako prireditev. 
Proti kršiteljem teli obveznosti bo izva
jal Zavod postopek po zakonu.

Zavod za autorsko pravno zaščito, 
Ljubljana

In kaj pa mladi plemič Clitander? Naj 
bi ga igral res mlad, to bi bila menda 
umestna pripomba.

Ob tej premieri bi mogli želeti, naj 
bi se igralo predvsem za to, da bi gle
dalci nekaj od igre imeli, ne pa zato, da 
bi se izpolnil plan dela ali pa napolnila 
blagajna. I. G.

VAŽNO OBVESTILO
Ministrstvo za trgovino in preskrbo 

LRS je dodelilo poseben kontingent slad- 
korja za tuberkulozne bolnike, ki ne do- 
bivajo živilskih nakaznic za zagotovlje
no preskrbo.

\sak bolnik naj si preskrbi naslednja 
potrdila, da bo lahko prejel sladkor:

1. Potrdilo krajevnega ljudskega odbo
ra. da ne prejema živilske nakaznice.

2. Nakazilo za bolniški dodatek, ki ga 
izda in podpiše zdravnik protituberku- 
loznega dispanzerja.

Vsi bolniki, ki pridejo pod gori pojas
njenimi pogori v poštev, naj se za to 
možnost zanimajo.

VAŽNO OPOZORILO O POGOJIH 
SPREJEMA V BOLNICE!

Ponovno opozarjamo, da bolnice v no
benem primeril in pod nobenim pogo
jem ne bodo sprejemale bolnikov, ki ne 
bodo prinesli s seboj predpisanih doku
mentov, predvsem napotnico zdravnika 
ali ustanove ki jih pošilja v zavod na 
zdravljenje in vsa ostala izkazila, ki jih 
upravičujejo do brezplačne bolniške 
oskrbe (potrdilo delodajalca o zapo
slitvi, če gre za socialnega zavaro
vanca, potrdilo o invalidnosti, rojstni list 
za otroke do 3 leta, študentje potrdilo o 
morebitni štipendiji oziroma potrdilo, da 
so v internatu, člani obdelovalnih zadrug 
potrdilo, da so člani KOZ potrdilo KLO 
o nepremožnosti itd.) V bodoče bodo bol
nice odklonile sprejem vseh tistih, ki 
predpisanih dokumentov ne bodo ob spre
jemu predložili, razen v resnično nujnih 
primerih, ko je potrebna takojšnja zdrav
niška pomoč odnosno bolniška oskrba.

Ministrstvo za ljudsko zdravstvo.

OGLAS
Pianino ali klavir kupim. Ponudbe z 

navedbo cene pošljite na naslov: Osnovna 
šola Veliki Podlog pri Krškem.

Živinorejski kotiček_____
MISENJE

Skoraj vsako leto jeseni kokoši obnav
ljajo perje, kar imenujemo misenje. Ta 
naravni pojav povzroča, da so kokoši 
proti bolezni manj odporne in kaj do
jemljive za bolezen. Zanimivo je, da so 
kokoši ta čas zelo plašijive in boječe, 
nekateri celo pravijo, da se sramujejo 
ker imajo »raztrgano obleko«.

Da bi očuvali živali in da bi skrajšali 
dobo misenja, bomo ta čas strmeli za tem, 
da bo kurnica čimbolj topla in da bo 
krmljenje čimbolj pravilno in popolno.

Čas misenja je dokaj različen. Neka
tere kokoši se golijo že v juliju, avgu
stu, druge pozno jeseni. Pozno misenje 
je običajno končano v nekaj tednih, do- 
čim letno misenje traja celo nekaj mese
cev. Takšne kokoši, ki se misijo več me
secev, niso za nas rentabilne in jili mo
ramo čimprej izločiti. Tako lahko dolo
čimo tudi dobre in slabe nesnice in vrši
mo odbiro. Skušnje kažejo, da so naj
boljše nesnice one, ki se misijo v oktob
ru in novembru.

Da bi kokoši pomagali, da se čimprej 
pokrije z novim perjem, jo moramo tudi 
pravilno hraniti. Perje se namreč sestoji 
iz tolšče, beljakovin, mnogo žvepla, fos
forja in apna. Tako lahko ugotovimo, 
kakšno hrano moramo za časa misenja 
dati kokoši. Kokoš prav tedaj rabi izdat
ne hrane, kakor beljakovine, rudninske 
snovi in podobno. Kapusnice, detelje in 
druga zelenjad velja za odlično krmilo in 
naj ne manjka v dobi misenja nobeni ko
koši.

Zjutraj in opoldne nakrmimo kokoši s 
toplo hrano (krompir, repa, pesa. otrobi, 
oglje, klajno apno, razni kuhinjski od
padki itd.). Zvečer jim natrosimo 30 gr 
zrn J a (mešanice ovsa. koruze in sončnic). 
Tudi za povečanje telesne toplote se mo
ramo brigati. Na en liter vode dodamo 
5 gr železne galice, ki poveča telesno to
ploto.

Pokrenimo vse, da našim kokam skraj
šamo čas misenja, ker nam to drago po
plačajo z rano nesnostjo.

Okrajno trgovsko podjetje potrošnje — 
prej Potrošniška zadruga — v Krškem 
želi vsem svojim potrošnikom mnogo 
sreče v novem letu!

Izhaja 1. in 15. v mesecu. — Mesečna naročnina 6 din. — Doedina številka 3 din — Čekovni račun št. 605-95603-9. — Ureja uredniški odbor. 
Naslov uprave in uredništva: Okrajni odbor OF Krško, telefon 43. — Tisk Celjske tiskarne v Celju. — Odgovarja uredniški odbor.


